
PROTOKÓŁ NR XV/2019 

Z XV SESJI NADZWYCZAJNEJ RADY MIEJSKIEJ SIERPCA  

z dnia 16 lipca 2019 r.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Obrady sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej Sierpca VIII kadencji otworzył  

o godz. 08:00 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Długokęcki 

stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania 

uchwał – załącznik nr 1. Sesja zwołana została na wniosek Burmistrza Miasta 

Sierpca – załącznik nr 2  
W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Artur Dariusz Balcerowski 

2. Zbigniew Długokęcki 

3. Waldemar Frydrychowicz 

4. Barbara Gil 

5. Paweł Michał Grabowski 

6. Sławomir Wojciech Jaworowski 

7. Krzysztof Kacperski 

8. Dariusz Malanowski 

9. Maciej Malanowski 

10. Krzysztof Rudowski 

11. Piotr Łukasz Rzeszotarski 

12. Wojciech Andrzej Skorłutowski 

13. Krzysztof Skrzyński 

14. Jerzy Zbigniew Stachurski 

15. Joanna Marta Szewczykowska 

 

2. Uchwała RM ws. dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty od 

właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Miasta Sierpc 

 

Głos zabrała Naczelnik WSK p. L. Rymer, która poinformował, że podjęcie 

uchwały jest konieczne ze względu na zakończenie trwania umowy na odbiór 

odpadów komunalnych. UM jest po otwarciu oferty przetargowej. Kwota 

zaproponowana przez jedynego oferenta zmusiła urząd do przekalkulowania 

całego systemu i wprowadzenia podwyżek zaproponowanych w uchwale. 

Kwota wynika z finansowania całego systemu, obsługi i kosztów 

administracyjnych.  Wydział zrobił rozeznanie na rynku, co do wielkości 

stawek. W tej cenie mieszkańcy mają możliwość wywozu nieczystości 2 razy  

w miesiącu, wywóz odpadów wielkogabarytowych, obsługę PSZK oraz wywóz 

leków przeterminowanych, które mieszkańcy mogliby dostarczać do jednej  

z aptek. Radna J. Szwczykowska poprosiła o podanie informacji  



o dotychczasowych cenach. Naczelnik WSK poinformowała, że od 2016 r. 

były to 11,00 zł za zbiórkę selektywną i 17,00 zł za zbiórkę zmieszaną. Radna 

zapytała dlaczego podwyżka jest tak duża. Naczelnik odpowiedziała, że 

ceny wynikają z oferty przetargowej. Następnie składają się na nią koszty 

związane z obsługą systemu. Wydział brał również pod uwagę koszty z innych 

RIP-ków – Rachocin, Kobierniki, Płońsk, czyli miejsca gdzie możemy składać 

odpady. 

Radna B. Gil zapytała co Burmistrz, jako właściciel spółki zostało zrobił, żeby 

składowisko w Rachocinie funkcjonowała lepiej.  

W imieniu Burmistrza głos zabrał Prezes ZGKiM p. W. Kuliński. Poinformował on 

Radnych, że ostatnie miesiące wiązały się z licznymi pracami i zmianami 

legislacyjnymi w funkcjonowaniu instalacji. Koszty funkcjonowania instalacji w 

całym kraju rosną. Dodatkowo składowisko w Rachocinie przechodzi szereg 

zmian organizacyjnych, trwają procesy inwestycyjne mające przywrócić 

możliwości składowania wszystkich odpadów, spółka musi zamknąć kwaterę 

nr 2. Proces przetwarzania odpadów i zagospodarowania balastu poza 

instalacją wiąże się z kosztami, które ponosi spółka. Dodatkowo zmiany 

przepisów zabraniają składowania wysokokalorycznego balastu na 

składowisku, należy go zabezpieczyć poza instalacją, co generuje 

dodatkowy koszt.  Problemem jest również wielkość instalacji oraz proces 

mechaniczno – biologiczny przetwarzania odpadów, który ogranicza ilość 

odpadów które instalacja może przyjąć do przetworzenia. Radna zapytała 

kto w takim razie odpowiada za składowisko w Rachocinie. Burmistrz 

odpowiedział, ze zarządzaniem spółka zajmuje się zarząd, który za nią 

odpowiada. Rada nadzorcza i Burmistrz pełnią rolę nadzorczą.  

Radna J. Szewczykowska zapytała Prezesa Kulińskiego z czego wynika różnica 

pomiędzy ceną składowania odpadów na Rachocinie- 500 zł, a w np. 

Kobiernikach - 475 zł. Prezes poinformował, ze jest to różnica wynikająca  

z potrzeb dostosowania Rachocina do możliwości funkcjonowania w pełni 

np. rekultywacji kwatery nr 2.  

Radna B. Gil zapytał kto jest odpowiedzialny za nie zamknięci kwatery nr 2. 

Burmistrz poinformował, że Prezes spółki wielokrotnie przedstawiła uchybienia 

które doprowadziły do tego stanu oraz że prace nad zamknięciem kwatery 

trwają i jeżeli wszystko pójdzie dobrze może to nastąpić w 3 lub 4 kwartale 

roku. Również zmiana przepisów przyczyniła się do tego stanu rzeczy.  O 

zamknięciu kwatery nr 2, na zapytanie Radej  

J. Szewczykowskiej poinformował również Prezes W. Kuliński. Radny  

K. Kacperski wyraził zdanie, że dane dotyczące podwyżek przygotowane 

przez wydział oraz spółki są jasne i spójne, zauważył, że nie tylko my borykamy 

się z tym problemem. Urząd nie może dokładać do śmieci, kwota musi się 

natomiast bilansować.  

Skarbnik Miejski p. K. Jonika poinformowała, że ustawodawca upoważnił radę 

do ustalenia stawek opłat co wiążę się również z zajęciem stanowiska. 

Upoważnienie to nie daje może swobody działania, gdyż ustawodawca 

określił jakie koszty rada musi przeanalizować biorąc pod uwagę te podwyżki. 

Tak też uczynił wydział i spółki. Koszty te powinny się zbilansować poprzez 



wniesienie opłaty przez podatnika. Podwyżka ta nie wynika ze złej woli 

Urzędu, ale z przepisów prawa.    

Burmistrz odpowiedział na liczne zapytania dotyczące funkcjonowania 

składowiska, zaproponowanych wysokości  odbioru odpadów oraz procedur 

przetargowych. Poinformował również, że zaproponowane kwoty dają 

stabilizację cenową zarówno  mieszkańcom jak i urzędowi na najbliższe 2 lata, 

gwarantować to ma podpisanie umów ze spółkami na podane kwoty.   

 

Uchwalę odczytał Wiceprzewodniczący Z. Długokęcki  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty od 

właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Miasta Sierpc.  

 

Rada w głosowaniu: 8 -"za", 1 -"przeciw", 0 - wstrzm. się - podjęła  

 

Uchwałę 105/XV/2019 RM ws. dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty od 

właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Miasta Sierpc załącznik nr  3 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, 

Krzysztof Kacperski, Maciej Malanowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech 

Andrzej Skorłutowski, Joanna Marta Szewczykowska 

PRZECIW (1) 

Barbara Gil 

NIEOBECNI (6) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Dariusz 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

 

3. Uchwała RM ws. ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Naczelnik WSK p. L. Rymer poinformowała, że procedowana uchwała jest 

konsekwencją zmiany stawki.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Rada w głosowaniu: 8 -"za", 0 -"przeciw", 1 - wstrzm. się - podjęła  

Uchwałę 106/XV/2019 RM ws. ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi załącznik nr  4 



Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, 

Krzysztof Kacperski, Maciej Malanowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech 

Andrzej Skorłutowski, Joanna Marta Szewczykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Barbara Gil 

NIEOBECNI (6) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Dariusz 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

 

4. Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2019 r. 

Skarbnik Miejski p. K. Joniak poinformowała, że procedowane zmiany są 

konsekwencją zmiany stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Do budżetu wnosi się zwiększenia opłaty za te czynności. Kolejną zmianą jest 

zmniejszenie środków z zakupu działki i przeniesienie ich na remont drogi 

Gminy Sierpc.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2019 r..  

 

Rada w głosowaniu: 8 -"za", 0 -"przeciw", 1 - wstrzm. się - podjęła  

 

Uchwałę 107/XV/2019 RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2019 r.. 

załącznik nr 5 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Waldemar Frydrychowicz, 

Krzysztof Kacperski, Maciej Malanowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Wojciech 

Andrzej Skorłutowski, Joanna Marta Szewczykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Barbara Gil 

NIEOBECNI (6) 

Paweł Michał Grabowski, Sławomir Wojciech Jaworowski, Dariusz 

Malanowski, Krzysztof Rudowski, Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

 

5. Zakończenie obrad 



O godz. 09:15 prowadzący obrady Wiceprzewodniczący Rady wobec wyczerpania 

porządku,  zamknął obrady XV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Sierpca 

 

Wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej Sierpca 

 /-/ Zbigniew Długokęcki 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Inspektor 

/-/ Aleksandra Grzybowska 

 


